



Ennallistamissuunnitelman valmistelun projektiryhmän 18. kokous

Ke 17.12.2025 klo 13.00–15.00, Teams / Mariankatu 9

Osallistujat

Päivi Gummerus-Rautiainen, ympäristöministeriö	puheenjohtaja, kohdat 1-3
Outi Ala-Honkola, ympäristöministeriö	jäsen
Maija Häggblom, Ahvenanmaan maakuntahallitus	jäsen
Erno Järvinen, maa- ja metsätalousministeriö	jäsen
Mikko Kuusinen, ympäristöministeriö	jäsen, puheenjohtaja kohdat 4-8
Siina Lepola-Lång, työ- ja elinkeinoministeriö	jäsen
Katja Matveinen, maa- ja metsätalousministeriö	jäsen
Iris Mäntylä, ympäristöministeriö	jäsen
Olli Ojala, ympäristöministeriö	jäsen
Joel Rouvavuori, maa- ja metsätalousministeriö	jäsen
Johanna Vanhatalo, maa- ja metsätalousministeriö	jäsen
Maaret Väänänen, ympäristöministeriö	jäsen
Petri Ahlroth, ympäristöministeriö	varajäsen
Heikki Lehtinen, maa- ja metsätalousministeriö	varajäsen
Maarit Loiskekoski, ympäristöministeriö	varajäsen
Laura Kotila, ympäristöministeriö	viestintäasiantuntija
Pekka Väisänen, maa- ja metsätalousministeriö	viestintäasiantuntija
Kristiina Nurkka, ympäristöministeriö	tekninen sihteeri
Eero Pehkonen, maa- ja metsätalousministeriö (kohta 4)	vieraileva asiantuntija
Tiina Piironen, Suomen ympäristökeskus	vieraileva asiantuntija
Anni Jääskeläinen, ympäristöministeriö	korkeakouluharjoittelija

1. Kokouksen avaus

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 13.00.

2. Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen

Pöytäkirjaan tehtiin sovitut muutokset ja pöytäkirja hyväksyttiin.

Liite: 4.12. kokouksen pöytäkirja



3. Teemaryhmä 1: perinnebiotoopit

Mikko Kuusinen esitteli asian ja käytiin keskustelu.

CAP-rahoituksen käyttö riittävällä laajuudella perinnebiotooppien hoitoon seuraavalla rahoituskaudella on tärkeää varmistaa. MMM luonnostelee kirjauksen CAP-rahoituksen käytöstä ja tulevan ohjelmakauden valmistelusta valtioneuvoston päätökseen Kirjauksen muotoilu käsitellään tulevaisuissa projektiryhmän kokouksissa.

Liite: Esitysdiat

4. Teemaryhmä 4: turvekokonaisuus (sis. määritelmä) (Joel Rouvavuori), pölyttäjät (Petri Ahlroth) ja maatalousindikaattoritoimenpiteet (Eero Pehkonen)

Esittelijät esittelivät kokonaisuutensa ja käytiin keskustelu.

Turvekokonaisuus- ja maatalousindikaattoritoimenpiteiden esityksiä on tarpeen tiivistää ohjausryhmälle ja tuoda esiin, että yksityiskohtaisempia materiaaleja on saatavilla teemaryhmältä.

Todettiin, että maisemapiirteiden säilyttämisvelvoitteen osalta on tarpeen selvittää, kuinka paljon niitä on jäljellä erityyppisillä alueilla ja miten ne ovat tähän asti säilyneet ilman velvoitteita. Teemaryhmän valmistelijat totesivat että tämä on yksi esitetty toimenpidekeino ko. toimenpiteen sisällä. Keskustelussa nousi esille myös, että maisemapiirteiden kytköstä artiklan 13 puiden istuttamistavoitteeseen on tarpeen selvittää. Todettiin puun istuttamisvelvoite Lucas havainnointiruuduille voisi vaikuttaa maisema piirre indikaattorin arvoihin.

Metkan rahoituksen hyödyntämistä pölyttäjätöimissä on lisäselvitettävä.

Liite: esitysdiat

5. SOVA: Toimenpiteiden vaihtoehtotarkastelu ja vaihtoehtoskenaariot. Alustavia tuloksia ensimmäisten toimenpiteiden osalta

Asia siirtyi seuraavaan kokoukseen.

6. Mahdolliset muut asiat

ELY-keskusten toiminnan lakatessa v. 2025 lopussa lupa- ja valvontavirastoon tai elinvoimakeskusiin siirtyvät jäsenet on nimettävä teemaryhmiin uudelleen uusien organisaatioiden mukaisesti.

Seuraava ennallistamissuunnitelman uutiskirje lähetetään perjantaina 19.12.



7. Seuraava kokous

Projektiryhmän seuraava kokous ja lisäkokous pidetään 8. ja 9.1.2026 klo 13.00-15.00

8. Kokouksen päätös

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 15.01

Liitteet / Bilagor	4.12. kokouksen pöytäkirja, kohtien 3 ja 4 esitysdiat
Jakelu / Sändlista	Projektiryhmän jäsenet ja varajäsenet
Tiedoksi / För kännedom	Valtioneuvoston Hankeikkuna